
Zápis ze 197. zasedáńı AS MFF UK dne 11. prosince 2013

Př́ıtomni: C. Brom, J. Doleǰśı, Z. Drozd, R. Grill, J. Hric, M. Johanis, K. Kolář, M. Kopecký, P. Krtouš (21:20),
S. Krýsl (20:46), P. Kučera, T. Masař́ık, J. Pešička, M. Posṕı̌sil, O. Procházka (19:30), T. Roskovec, D. Stanovský
S. Stehno, J. Šejnoha, V. Tůma, P. Vágner, P. Valtr, Z. Vytisková.

Hosté: P. Kolman (19:55), J. Kratochv́ıl, M. Kulich (20:00), D. Lanková (21:24), A. Ĺıska (21:24), M. Omelka,
M. Rokyta, L. Veverka, M. Vlach, M. Vyšinka.

Omluveni: M. Kopecký, M. Prokešová, S. Stehno. V závorkách jsou uvedeny časy odchod̊u.

Zasedáńı bylo zahájeno v 18:05. Zasedáńı ř́ıdil D. Stanovský.

Schváleńı programu

Bod volby předsedy Legislativńı komise byl rozš́ı̌ren o jmenováńı člen̊u komiśı, takto upravený program byl
tichým souhlasem schválen.

1. Program zasedáńı

1. Schváleńı programu.

2. Schváleńı zápisu ze 195. zasedáńı.

3. Volba předsedy Legislativńı komise a volba člen̊u komiśı.

4. Převod pod́ılu na výsledku hospodařeńı za r. 2012.

5. Pravidla pro organizaci studia.

6. Informace vedeńı.

7. Různé.

1. Schváleńı zápisu ze 195. zasedáńı.

V zápisu bylo objeveno několik zjevných překlep̊u. Na návrh J. Doleǰśıho budou v usneseńı o jmenováńı volebńı
komise explicitně vyjmenováni navržeńı členové.

Do bodu 8. Různé bude na návrh R. Grilla doplněno:
”
R. Grill za EK požádal vedeńı o včasné poskytnut́ı

nových Pravidel tvorby rozpočtu. Při schvalováńı předchoźıho rozpočtu bylo ze strany vedeńı upozorněno na
jejich předpokládané věťśı změny a EK by přiv́ıtala deľśı dobu na jejich prodiskutováńı. Děkan uvedl, že na
žádost pamatuje.“

Na návrh P. Vágnera bude v bodě 8. Různé změněno:
”
P. Valtr, . . . , podsunul myšlenku alternativńıho rozložeńı

sil v senátu.“, na
”
P. Valtr,..., navrhl uvážit změnu volebńıho řádu tak, aby každá ze tř́ı sekćı měla garantována

alespoň čtyři mı́sta v AS MFF namı́sto dosavadńıch tř́ı.“

Zápis byl ve smyslu výše zmı́něných změn schválen tichým souhlasem.

2. Volba předsedy Legislativńı komise a volba člen̊u komiśı.

M. Vyšinka upozornil AS na přesné zněńı Volebńıho a jednaćıho řádu, které upravuje p̊usobnost senátńıch
komiśı, zvláště pak, že délka volebńıho obdob́ı člena komise je právě jeden rok. Volba předsedy Legislativńı
komise proběhla jako tajná.

Usneseńı: AS MFF UK jmenuje P. Vágnera předsedou Legislativńı komise AS MFF.

Hlasováńı 20 – 0 – 1
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Usneseńı: AS MFF UK jmenuje následuj́ıćı členy komiśı

• Ekonomická komise: C. Brom, J. Buĺın, R. Grill, J. Hric, S. Krýsl, T. Masař́ık, J. Pešička,
M. Posṕı̌sil, M. Radecki, M. Rotter, J. Spurný, V. Tůma, J. Valenta.

• Legislativńı komise: M. Vyšinka, Z. Vytisková

• Studijńı komise: Z. Drozd, V. Kapsa, P. Krtouš, S. Krýsl, P. Kučera, J. Šejnoha, V. Tůma,
P. Valtr, M. Vyšinka

Hlasováńı 21 – 0 – 0

3. Převod pod́ılu na výsledku hospodařeńı za r. 2012.

A. Ĺıska upozornil, že ke schváleńı je předkládán Převod pod́ılu na výsledku hospodařeńı za rok 2012, nikoliv
2013, jak bylo uvedeno v programu zasedáńı. D. Lanková stručně okomentovala technické záležitosti Převodu.
R. Grill prohlásil, že EK nemá v̊uči Převodu námitek a doporučuje jej senátu ke schváleńı.

Usneseńı: AS MFF UK schvaluje převedeńı pod́ılu na výsledku hospodařeńı za rok 2012 ve výši
8 590 303,- Kč do d́ılč́ıho fakultńıho Fondu rozvoje investičńıho majetku (FRIM).

Hlasováńı 21 – 0 – 0

4. Pravidla pro organizaci studia.

P. Kolman shrnul d̊uvodovou zprávu a oznámil čtyři nové úpravy, které mu byly navrženy v uplynulém týdnu.
Byla upřesněna pravidla pro opakovaný zápis: předmět může být opakovaně zapsán pouze jednou včetně
záměnných. Dále bylo ponecháno na vyučuj́ıćım, zdali je nutné mı́t ke zkoušce zápočet. P. Kolman také provedl
technickou změnu některých názv̊u, byly zaměněny programy za obory. Namı́sto přesné specifikace pravidel ode-
vzdáváńı bakalářských a závěrečných praćı budou taková pravidla specifikována směrnićı děkana. Do návrhu
předpisu je nově vetknuto, že posudky závěrečných praćı budou zveřejněny zp̊usobem stanoveným předsedou
komise.

Byl diskutován termı́n daľśıho zasedáńı a tǐse umluven na 15. ledna.

K článku 18 proběhla diskuze, všechny nejasnosti byly vysvětleny.

T. Roskovec položil dotaz, zda bylo opakované použit́ı
”
opatřeńı děkana“ v návrhu konzultováno s univerzitńımi

orgány. P. Kolman odpověděl kladně a upřesnil, že fakultńı právnička JUDr. Semı́ková a kancléř univerzity
s použit́ım tohoto instrumentu v podstatě souhlaśı.

J. Šejnoha se táže, jak bude prováděna kontrola identity studenta, předpisem je přǐrknuto učiteli právo kontro-
lovat, avšak student nemá povinnost jakkoliv na takovouto žádost reagovat. Vedeńı fakulty věř́ı, že zmı́něného
článku bude už́ıváno oboustranně s rozumem.

J. Doleǰśı na žádost J. Šejnohy zrekapituloval legislativńı proces schvalováńı fakultńıch předpis̊u.

P. Kolman uvedl, že situace v doktorských studijńıch programech je v mnoha ohledech odlǐsná od bakalářských
a magisterských programů a v souladu s rámcem daným Studijńım a zkušebńım řádem univerzity neńı třeba
upravovat organizačńı podrobnosti doktorského studia v připravovaných Pravidlech.

M. Omelka poukázal na článek 19, bod 4 a ptá se, zda je vedoućı povinen zápočet za bakalářskou a diplo-
movou práci udělit, ačkoliv sice student pracoval, ale žádnou práci v podstatě neodvedl. P. Kolman krátce
odvětil, že v takovém př́ıpadě je ponechána volba uděleńı na vedoućım. J. Doleǰśı navrhuje použit́ı slovńıho
spojeńı

”
pracoval řádně“.

J. Šejnoha navrhl do článku 15 doplnit možnost
”
souběžného využit́ı“ elektronického a paṕırového výkazu

o studiu.

Z. Vytisková upozorňuje na diskutované rozvolněńı statńı závěrečné zkoušky na informatice, které je sice avi-
zováno, avšak momentálně vyžaduje zápočet za závěrečnou práci před přihlášeńım na závěrečnou zkoušku.
P. Kolman odpov́ıdá, že tyto záležitosti budou specifikovány ve studijńıch plánech a odkazuje na garanty
př́ıslušných studijńıch programů.

Usneseńı: AS MFF UK přij́ımá Návrh Předpisu pro organizaci studia s výše uvedenými změnami
do druhého čteńı.

Hlasováńı 20 – 0 – 0
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5. Informace vedeńı

• Návrhy akreditaćı byly schváleny vědeckou radou fakulty.

• Pilotńı nahráváńı přednášek bude prob́ıhat pouze se souhlasem pedagoga, o zp̊usobu zveřejňováńı bude
dále jednáno.

• Univerzita uzavřela s MŠMT smlouvu o zapojeńı do IPN KREDO a rektor UK požádal děkana o no-
minaci fakultńıho koordinátora projektu KREDO. T́ım bude prof. L. Skála.

• Do výběrového ř́ızeńı na pozici Fulbright Distinguished Chair byly podány 3 přihlášky, dvě z nich
doporučila americká strana, a to prof. Herzoga a prof. Joenatana. Druhý jmenovaný využil své cesty
do Evropy a setkal se s děkanem, proděkanem pro fyzikálńı sekci a proděkanem pro vědeckou činnost
a zahraničńı styky. V úterý 7.1.2014 se sejdou zástupci Fulbrightovy komise a fakulty a doporuč́ı, koho
přijmout.

• Rektorát přijal návrh pozměnit doporučená kritéria pro habilitačńı a jmenovaćı ř́ızeńı na Univerzitě
Karlově v oboru informatika, který spoč́ıvá v akceptováńı stat́ı ve sborńıćıch špičkových informatických
konferenćı jako

”
impakt faktor ekvivalentńıch“. Úpravu schválilo rozš́ı̌rené kolegium rektora.

• Ve věci vykazováńı smluvńıho výzkumu do RIV, přǐsel email od pana Kuči s novými pravidly vyka-
zováńı do RIV. Muśı být zadány smlouvy nad 50 tis. Kč. Na fakultě p̊ujde předevš́ım o vývoj komerčńıho
software.

• Ohledně stavu projekt̊u VaVpI vizte minulý zápis. V rámci Trojského projektu je také plánována
přestavba poslucháren T1 a T2. Projekty vyžaduj́ı spoluúčast 42%, nejméně 10% muśı univerzita naj́ıt
sama. Spoluúčast za projekt poř́ızeńı př́ıstrojového vybaveńı pro fyzikálńı sekci by hradila tato sekce,
spoluúčast za zbývaj́ıćı dva projekty by byla hrazena z centrálńıch zdroj̊u. Projekty muśı zlepšovat studijńı
podmı́nky na fakultě.

• Pavilon v Troji prošel před expertńı komiśı na MŠMT s jednou námitkou: velká posluchárna je konci-
pována jako oboustranně prosklená tedy bude špatně tepelně izolovatelná a studenti mohou být rozpty-
lováni výhledem. Řešeńı těchto námitek bylo zadáno architektovi.

• Práce na projektu Kampusu Albertov čile pokračuj́ı d́ıky panu manažeru Slámovi.

• Zasedla komise pro SFG. M. Rokyta zastoupil F. Chmeĺıka a zpravil senát o tom, jak bylo rozhodováno.
Celkem bylo podáno 54 žádost́ı, téměř všechny byly v pořádku, 12 žádost́ı trpělo formálńımi nedostatky,
povětšinou chyběly podpisy. Pokud byly projekty po jiných stránkách v pořádku, byli aplikuj́ıćı vyzváni
k doplněńı podpis̊u. Po odstraněńı těchto nedostatk̊u budou všechny projekty financovány. Mezi 54 byly 3
projekty podány doktorandy, je zde návrh, aby př́ı̌st́ı rok již nebyli doktorandi pomoćı SFG podporováni.
Čtyři projekty byly redukovány, neb bud’ nebyly definovány jasně výstupy, anebo se překrývaly s tématy
diplomových praćı. Oproti loňským 256 tis. Kč bude letos vyplaceno 424 tis. Kč. Byl podán podnět, aby
mohl 1 student podat v jednom kole pouze 1 SFG. Poč́ınaje rokem 2013 bude vypsáno ještě jarńı kolo,
grantová soutěž se bĺıž́ı svému nasyceńı okolo p̊ul mil. Kč, po nasyceńı bude grantová komise provádět
selekci. Jeden grant z minulého kola nebyl splněn a student vrátil polovinu stipendia, která byla vyplacena
jako záloha.

• Termı́n podáńı žádost́ı o SVV je stanoven na 24. ledna. Vedeńı navrhuje, aby byly projekty struktu-
rovány podobně jako v minulých letech, rozděleńı požadovaných finančńıch prostředk̊u mezi sekce by mělo
odpov́ıdat počtu doktorand̊u v 1. až 5. ročńıku studia.

• Vedeńı rozhodlo, že WDS bude organizován lokálně na sekćıch. Bude ponecháno na v̊uli sekce, zda sv̊uj
WDS bude financovat na základě separátńıho projektu SVV v rámci sekce.

• Je navrženo doplněńı jednorázové změny statutu univerzity souvisej́ıćı s poplatky za studium na
úpravu statutu univerzity, která by měla vydržet bez daľśıch změn po dobu alespoň 5 let. Byly navrženy
vzorce pro výpočet poplatk̊u. Změna odpov́ıdá intenćım, které vedeńı fakulty zamýšlelo. Vedeńı považuje
za rozumné, že poplatky za přihlášku ke studiu jsou stanoveny pro všechny fakulty stejně. Nižš́ı poplatek
za studium v angličtině pro studenty z EU bude realizován rozhodnut́ım děkana o sńıžeńı poplatku na
základě žádosti studenta. Jako jedinou možnou změnu oproti návrhu vedeńı univerzity vedeńı fakulty
zvažuje sńıžeńı poplatku za doktorské studium.
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• K systému sledováńı čerpáńı z grant̊u, přǐsly podněty na zlepšeńı, např. webové rozhrańı namı́sto
webmaileru. Děkan považuje bez podrobněǰśıho zkoumáńı za nebezpečné přecházet na rektorátńı systém,
navrhuje mı́rný pokrok v meźıch zákona a stávaj́ıćıho systému. Sekce maj́ı navrhnout změny, PŚıK je
vyjedná.

• Proběhly konkurzy. Konkurz na pozici vedoućıho KPMS vyhrál doc. Kulich. Př́ısně střeženého konkurzu
na KAM se zúčastnili tři uchazeči, doporučen byl Jan Kynčl, kterému byla děkanem pozice nab́ıdnuta.
U jednoho konkurzu v́ıtěz chce odložit nástup a uzavř́ıt kontrakt jen na polovičńı úvazek, tento požadavek
bude projednán a pravděpodobně akceptován.

• Na jaře byl zvýšen př́ıspěvek na penzijńı př́ıpadně životńı pojǐstěńı zaměstnanc̊u z d́ılč́ıho sociálńıho
fondu MFF. Daľśıho p̊ul roku bude takto přisṕıváno.

• Vedeńı fakulty zvažuje hrazeńı stravenek formou srážky ze mzdy za odpracované dny v souladu s ustano-
veńımi Zákońıku práce.

• Úspěšně proběhl DOD, při kterém byl vyhlášen FotoFest. Z v́ıtězných fotografíı byl sestaven kalendář
MFF UK na rok 2014. Děkan také zmı́nil, že předseda poroty, prof. Vojtěchovský, byl pozitivně překvapen
kvalitou soutěžńıch fotografíı. Děkana potěšilo, že v některých kategoríıch zv́ıtězili středoškoľst́ı studenti,
tuto skutečnost považuje za propagačńı úspěch.

• V den uděleńı Nobelovy ceny za fyziku proběhlo v refektáři malostranské budovy fakulty Setkáńı s Hi-
ggsovým bosonem. Ćılem tohoto setkáńı bylo přibĺıžit fakultńı veřejnosti jak teoretické pozad́ı tohoto
objevu, tak experiment v CERN.

• Firma Dobrý web se při vývoji nové struktury fakultńıch webových stránek potýká s problémy na
fakultńı straně.

• Bude ustanovena Cena děkana za reprezentaci a propagaci, která bude udělována za významný
počin s pozitivńım dopadem na obraz vńımáńı MFF UK v médíıch, sociálńıch śıt́ıch, internetu atp. bez
omezeńı lokality.

• Připravuje se program fakultńıch středńıch škol, jmenováńı komise je na spadnut́ı.

• Vedeńı plánuje zpř́ıstupněńı Rotundy sv. Václava, která je situována v malostranské budově. Zpř́ıstupněńı
vyžaduje stavebńı úpravy a archeologický pr̊uzkum ve výši cca 6 mil. Kč. Vedeńı fakulty podá žádost o do-
taci z norských fond̊u.

• Fakulta zaujala zdrženlivý postoj k soutěži Miss UK.

A. Ĺıska prezentoval vizuál k rekonstrukci T1 a T2, L. Veverka jej bude publikovat na stránkách fakulty.

R.Grill upozornil, že je sice př́ıjemné slyšet, že došlo ke zvýšeńı př́ıspěvku na penzijńı spořeńı. Na fakultě jsou
ale stále zaměstnanci, ke kterým se informace o tomto zaměstnaneckém benefitu nedostala a př́ıspěvek proto
nečerpaj́ı.

Při diskuzi na téma orientace nových zaměstnanc̊u ve struktuře MFF, poskytovaných možnostech a benefitech
padl návrh na vytvořeńı Rukověti zaměstnance, kde by krom zaměstnaneckých benefit̊u byly také uvedeny
postupy řešeńı standartńıch a výjimečných situaćı, atp. J. Doleǰśı uvedl, že chce již deľśı dobu napsat

”
Úvod do

zaměstnance MFF“ a vyzývá plénum k participaci na této publikaci.

L. Veverka prohlásil, že struktura současného webu je silně nepřehledná zejména v hlubš́ıch podúrovńıch. Web
umožňuje v zásadě cokoli, což je na jednu stranu výhoda oproti systému s redakčńım systémem, na druhou
stranu to vytvář́ı zmı́něné strukturńı problémy.

J. Doleǰśı apeluje na senátory, aby do 31. prosince 2013 poslali návrhy a komentáře ke změně statutu UK,
jakožto i pozměňovaćı návrhy k projednávanému předpisu.

J. Šejnoha informoval, že vertikálńı informačńı kanály, dle jeho zkušenost́ı s anketou, nefunguj́ı na sekćıch
dobře. M. Rokyta poprosil o upřesněńı tohoto nařčeńı. J. Šejnoha uvád́ı několik př́ıklad̊u z informatické a
fyzikálńı sekce a také z MÚ UK. P. Valtr podpořil názor J. Šejnohy a uvedl jako př́ıklad nakládáńı s výsledky
ankety. Výsledky ankety, podle P. Valtra, dorazily neuspořádaně a nebylo jasné jak je zveřejňovat, posléze k
zveřejňovaćım instrukćım dorazila i dementi.

P. Krtouš se táže, zda je možno vložit do modulu Anketa v SISu odkaz na skutečné umı́stěńı výsledk̊u Ankety.
M. Rokyta prohlásil, že na matematické sekci si již pedagogové všimli, že Anketa se v SISu nezobrazuje. P. Krtouš
doufal, že se v SISu data jednou objev́ı.

4



Usneseńı: AS MFF podporuje snahu sńıžit poplatek za doktorandské studium uskutečňované
v ciźım jazyce.

Hlasováńı 20 – 0 – 0

6. Různé.

Data zasedáńı jsou 15. ledna, dále 12. března již s novou zaměstnaneckou komorou. Únor je podle předsednictva
senátu př́ılǐs krátký měśıc na to, aby proběhlo řádné zasedáńı.

D. Stanovský přemı́tá nad zmenšeńım senátu o čtvrtinu člen̊u. J. Doleǰśı oponuje, považuje takovou myšlenku
za kaćı̌rskou. Podle J. Doleǰśıho je fakulta př́ılǐs velká, menš́ı senát by zp̊usobil větš́ı odtrženost kateder od děńı,
vedeńı i navzájem.

J. Šejnoha informoval senát, že se coby člen komise zúčastnil výběrového ř́ızeńı, ve kterém figuroval p. Hladký.
Ř́ızeńı proběhlo dle J. Šejnohy řádně.

Z. Vytisková žádá vedeńı o prozkoumańı zneveřejňováńı diplomových praćı a softwarových projekt̊u. Děkan
bude této záležitosti věnovat náležitou pozornost.

Jednáńı senátu bylo ukončeno v 21:47. Zapsal Petr Vágner.
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